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PROTOKOL Nr IX 72015
z obrad IX zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 17 kwietnia 2015r.

Ad.l

Przewodnicza_cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady IX sesji Rady Gminy w
Daszynie.
Powital przybylych na obrady sesji: radnych, sobysow, Wpjta -Zbigniewa Wojtere.,
Sekretarza -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika- Danute, Kaczmarek, Andrzeja Pelca-radc§
prawnego oraz Pana Pawla Woloszyna-Dyrektora Zarz^du Drog Powiatowych w IL^czycy
Przewodnicza_cy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy wniej 15 radnych tj. 100% ustawowego skiadu .

Ad.2
Przewodnicza^cy przedstawil porza_dek obrad.
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porz^dku obrad.
3. Informacja Dyfektofa Zanz^du Dfog Powiatowycri w i^czycy rla temat dfog powiatowycK

na terenie Gminy Daszyna.
4. Zapytania i wolne wnioski.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej Wqjta Gminy.
6. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej komisji stalych Rady Gminy w Daszynie.
7. Podj^cie uchwaty w sprav-de zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dasz>Tia

nalata 2015-2030.
8. Podj^cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na rok 2015.
9. Podje.cie uchwaty w spra\vie przystapienia z Gmina^ Grabow, Gmin^. L^czyca, Gmin^.

Miastem L^czyca do Lokalnej Grupy Dzialania ,,Ziemia L^czycka"
10. Podje_cie uchwaly w sprawie utwprzenia Zespplu Szkpl w Paszynie,-
11. Podj^cie uchwaly w sprawie zasad przyznawania diet przewodnicza_cym organow

wykonawcz^'ch jednostek pomocniczych Gminy Daszyna.
12. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
13. Przyj^cieprotokoluzpoprzedniej sesji.
14. Sprawy rozne.
15. Zakonczenie obrad.

Ad. 3
Przewodniczacy Rady zapytal kiedy be.dzie zrobiona droga po\viatowa od Mazewa w
kierunku drogi krajowej ?
Dyrektor ZPP odpowiedziai, ze planowano zrobic t§ drog? w tym roku. Przygotowany zostai
kosztorys inwestycji. Wystapiono z wnioskiem o dofinansowanie, ale powiat nie orrzymal
dofinansowania. W tym roku b^dzie tylko naprawa poprzez latanie ubytkow.
Przewodniczacy powiedzial, ze najbardziej zniszczona na odcinku od drogi krajowej do
konca Jarochowka. Mijanie si? dwoch samocbodowjada_cych z nonnalna pre_dkoscia_ grozi
uszkddzemem auta. POzostalo nie wieie riawierzchni asfaltowej jezdiii. Pobocza s^, w bafdzo
zlym stanie.
Radny J.Kinski st\vierdzil, ze jezdnia z szerokosci 5 metro w zwe_zila si§ do 3 metrow.
Dyrektor ZDP potwierdzil, ze droga na odcinku Mazew-Jarochowek do ,3krajowki" jest w
bardzo zlym Stan, ale jedyne co moze obiecac, to uzupelnienie ubytkow i poprawienie
poboczj'. Nie ma mozliwosci poszerzenia pasa jezdnia, a takiej napra\\ wymaga odcinek
okolo 2 kilometrow. Z powodu brakow srodkow fmansowych jest to niemozliwe.
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Radny J.Kinski zapytal, jaka^ technologia bedzie naprawiana ta droga. Czy bedzie to masa na
zimno?
Dyrektor ZDP odpowiedzial, ze bedzie to robione masa_ asfaltowa na gora^co. B?dzie to
wykonane lajoznie z zakre_tem w Mazewie
Radny J.Kinski zapytal kiedy powiat bedzie robil wycinke_ krzakow rosna^cych przy drogach.
Dyrektor ZDP powiedzial, ze wycinke_ krzakow powiat wykonuje \viosna_. Najgorszym
odcinkiem do odkrzaczenia jest droga na odcinku Drzykozy-Mazew Koionia.
Dyrektor zapewnil, ze jak bedzie sprzet do wycinki na stronie Mazewa to be_dzie w kontakcie
z radnym Kinskirn, aby uzgodnic najpilniejsze miejsca do odkrzaczenia.
Radny J.Kinski zapytat co si? stalo ze znakiem ograniczaja_cym wjazd samochodow o tonazu
powyzej 3,5 tony na parking przed kosciolem w Mazewie .
Dyfektof ZDP zapewnil, ze sprawdzi w dokumen'tacji spfawe; te'g'o zfiakii.
Radny Cz.Bartniak powiedzial, ze najbardziej zakrzaczony odcinek drogi powiatowej jest od
Gasiorowa do Mazewa Koloni. Miejscami galezie krzakow sa_ grubosci konarow drzevv. Jak
tego odcinka si? nie zrobi to zima znow droga b?dzie nieprzejezdna.
Dyrektor ZDP powiedzial, ze posiada tylko jedna_ maszyn?, a do odkrzaczenia ponad 400 km
drog. W pierwszej kolejnosci odkrzaczane sa_ miejsca, gdzie rosna_ce krzaki zagrazaja_
bezpieczenstvvu korzystania z drog.
SoJtys E.Zura\vicz zgiosila, ze w Goszczynnie wymieniono przepust przy sklepie , ale za
przepustem wykopano okolo metra dlugosci dol i tak zostawiono. Niewiele to pomoglo,
poniewaz przy wi?kszych opadach woda nadal nie ma odplywu i zalewa plac przed sklepem.
Trzeba przekopac dalej^ aby wpda miala odptyw. Soltys poprosila, aby znak z napisem
,,Goszczynno5 stoja_cy przy drodze powiatowej przesuna_c dalej w kierunku Siedlewa.
Radny M. Szymanski zglosil spraw? zakr^tu w Lubnie, gdzie pod skrzyzowaniem zarwal si?
przepust i jest zadolenie w jezdni. Zglosil rowniez wyci?cie krzakow, ktore ograniczajq.
widocznosc.
D>Tektor ZDP potwierdzil, ze zna spraw? skrzyzowania w Lubnie . Sâ  dwie rzecz}' do
zrobienia. Zmiana oznakowania i zabezpieczenia. Zarwany przepust wymaga zabudoAvy
poniewaz nie ma mozliwosci zasypania. Znany jest rowniez temat udroznienia rowu i
usuni?cia krzakow.
Sortys K.Gasiorowicz zaproponowat postawienie tabliczek z naz\va miejscowosci i numeracj^.
posesji przy drodze powiatowej w Mazewie Kolonii w kierunku Ga_siorowa.
feyrektor ZDP stwierdzii, ze jest \\dele wydatkow, a nie wiele pieni^dzj'. Posta\vienie taklch
tablic tez kosztuje. Zgadza si? na posta\vienie tabliczek, ale w miejscach gdzie jest to
niezb^dne.
Sottys J.Gasiorowicza zglosil potrzeb? postawienia przy drodze powiatowej znakow z
nazwami miejscowosci Drzykozy, Zagrobki, Zabokrzeki. Sortys powiedzial, ze w przeci^gu
tygodnia znaezneniu zniszczeniu ulegla droga jpowiatowa Dfzykdzy-Daszyna. Jest to
z^vi^zane z przejazdem samochodow ze zwirem.
Radny B.Lukaszewski zglosil do uzupemienia ubytki w asfalcie na drodze powiatowej
Goszczynno-Mazew oraz odczyszczenie przepustu pod droga. w Ga^siorowie kolo Pana
Szadko wskiego.
Soltys A.Olesinski zzpyiaA czy jest postawiony znak z ograniczeniem tonazu przy zjezdzie z
drogi krajowej na powiatowa.?
Dyrektor ZDP odpowiedzial, ze jest taki znak posta\viony przy wyjezdzie.
Soltys A.Olesinski powiedzial, ze postawiono znak ograniczaja_cy \vjazd, ale nie postawiono
znaku wskazuja^cego objazd. Teraz samochody ze zwirem jada_przezRz§dkow-OgrodzonaJ. •
Dyrektor ZDP stwierdzili ze nie odppwiada za zarzadzaniem ruchem na drogach
powiatowych, ale przedstawione uwagi przekaze wlasciwym osobom.
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W jego kompetencji jest utrzymanie drog powiatowych. Wiadomo jak kiedys byly budowane
drogi. Nie sâ  one przystosowane do duzego natezenia ruchu samochodow o tak duzym
tonazu. To powoduje zniszczenia istnieja^cych nawierzchni. Nie dawno zakonczyla si?
odbudowa wiaduktu w Topoli, ktory zostal tak zrobiony, ze wytrzyma kazdy tonaz.
Dyrektor podkreslu1, ze droga Walew-Mazew jest waznq. komunikacyjnie droga_ powiatowa, i
powinna bye zrobiona, ale wszystko zalezy od srodkow finansowych, a tych powiat nie ma.
Radny T.Bymny powiedzial, ze przy drodze powiatowej Daszyna -Os?dowice robiono
chodnik z udziatem finansowym gminy. Budujac chodnik zniszczono odprowadzenie wody.
Jakosc wykonania byla taka, ze nie wytrzymaio nawet jednej kadencji. Radny zapytal czy 33,
plany, aby to naprawic. Wiadomo, ze nie od razu calosc, ale moze malymi odcinkami. Wazne
zeby to zrobic.
DVrektof ZDP stwiefclzil, ze zfla spfaw?. Problem w tynl, ze row jest tak popfowadzdny, ze
ogrodzenie niedmgo b^dzie w rowie. Chodnik mozna naprawic ,ale z rowem nie nie zrobic.
Jedyne roz\viazanie to wykonaniem rowu krytego, ale jest to zbyt kosztowne przedsi$wzie_cie.
Dyrektor zapewnil, ze postara si? jakos to poprawic.
Radny M.Pokorski powiedzial, ze skoro samocbody ze zwirem zacz?ly jezdzic przez
Rz^dkow droga_ gminna^ nalezy podjajc dzialania w kierunku zobo\via_zania tych firm do
partycypacji wnaprawie drog, ktore zniszcza^.
Woit powiedzial, ze przez Rzedkow nie jezdza^ samochody ze zwirem. Problem tkwi we
wskazaniu objazdu, ale nie drogq. gminn^.. Wptyn^la do gminy petycja mieszkancow
Slawoszewa, ze niszczona jest droga w kierunku Walew przez samochody woza^ce zwir.
Bylo wystpsowane pismo do Starostwa w sprawie niszczenia drogp przez Slawoszew, Jak nie
b?dzie przejazdu przez Mazew do drogi krajowej to nie zgadzamy si? na przejazd przez drogi
gminne. W takiej sytuacji samochody b?da^ kierowane na drog? Drzykozy- Dasz '̂na .
Radnv J.Kinski stwierdzil, ze samochody ze zwirem przejechaly 3 dni droga Drzykozy-
Daszyna i juz jest problem., ze ulega niszczeniu. Droga_Mazew do ,,krajowki" samochody
jezdza^juz kilka lat i zniszczy-ryj\tak, ze 5 metrowjezdni asfaltowej zostato 3 metry, ale
nikttego nie widzi. Traktujmy spoleczenstwo rowno.
Wladzom povviatu nie chcialo si? wyegzekwowac od firm zwrotu kosztow napra\v>'
dokonanych zniszczen. Jakby wowczas naprawion^. drog? od Mazewa, to dzisiaj nadal mogty
by samochody jezdzic. Na poczatku byly podobno podpisane porozumienia z przewoznikami,
ale po zakonczeniu wywozu kruszywa finny zbankrutowa-ty. Zniknely firmy i zniknal asfalt.
SoJtys D.Kaczmarek zaproponowai, aby sottysi zgiosili propozycje ustawienia tablic na
wsiach i wystaj)ic z pismem oficjalnym do po\viatu w tej sprawie. Po dwoch miesia^cach
zaprosic dyrektora ZDP, aby przedstawil, jak sprawa zostala zalat\^dona.
RadnyM.Bawej zglosil do naprawy przepust w Os?dowicach.
Radna B.Kaganiec zglosila do remontu drog? powiatowa Upale-Golocice. Droga byla
niedawrio reniontowana, ale pfzejdzdza duza ilosc samochodow z ci?zkiin laduiikiem i jivz
ulegla zniszczeniu.
Dyrektor ZDP odpowiedziat, ze jedyne co moze zrobic to poprawic nawierzchnie w taki
sposob jak w poprzednim roku.
Solts'S E.Zurawicz zglosila uszkodzony przepust w poblizu 2naku ,,Goszczynno". Row
me]ioracyjny przechodzi pod droga...
Radny J.Kinski zglosil zatemanie na drodze powiatowej Mazew-Lubno. Prawdopodobna
przyczyna to zarwanie przepustu.
Radny H.Dabrowski stwierdzit, ze aby eksploatowac zwir trzeba uzyskac koncesj?, ktorej
wydanie jest uzgadniane z Wqjtem Gminy. Z tego co radny \vie, Wqjt nie korzystal z tego
prawa; Taka imYestyGJa musi bye zgodna z planem zagpsppdarowania przestrzerinegp,
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Wojt nie zabieraja_c stanowiska w tej sprawie godzil si?, aby wydobj^wano i wywozono
kmszywo. Takie dzialania Wojta byly na niekorzysc spoleczenstwa.
Soltys W.Kordos zglosil postawienia znaku przed skrzyzowaniem w Mazewie Kolonii z
napisem ,,Mazew Kolonia"(przy kapliczce).
Dyrektor ZDP podsumowuja_c dyskusje powiedzial, ze co be_dzie mozliwe postara si? zrobic
w miar? posiadanych mozliwosci fmansowych.
Przewodniczajoy podzi?kowal Dyrektorowi za przybycie i udziai w sesji.

Ad.4
Zgloszono nast?pujape pytania:
Soltys M.Adamczyk: Co z remontem drogi Karkoszki (od krzyza w kierunku sortysa) .
Radh'y J.Kinski: Pd faz kolejiiy pfosz? 6 spfawdzenie i pfzyjfzenie si? jako£ci wyko'nywafiycli
prac przez pana Melk?. Na uwagi, ze zle \vykonai prace, prz>rjmuje to do wiadomosci i
realizacji. Z tym , ze efekt jest nie wiele lepszy, a nieraz i gorszy. Dlaczego nadal zleca si^
temu Pan wykonywanie szeregu prac na terenie catej gminy. Proponuj?, aby komisja
Roz\voju Spoieczno-Gospodarczego wraz z inspektorem nadzoru i Panem Melka_ dokonata
sprawdzenia jakosci \\ykonanych prac, Jezeli to nie pomoze proszQ o zakonczenie wsp61pracy
z Panem Melka_. Gmina j^aci nie male pienia_dze wi?c powinien nalezycie wywiazywac si^ ze
zleconych mu zadan.
Soltys J.Walczak : Na terenie Nowego Mazewa jest basen przeciwpozarowy zarosni^ty
krzakami. Nalez to uporza_dkowac. Teren po bazie SKR w Mazewie rowniez jest zarosni^ty
krzakami^ ktore trzeba uporza^dkpwac. Kiedys Mazew byt ladny, a teraz jest smutno i brudno.
Probuj? zwracac mieszkancom mvage_, aby zadbali o swoje posesje, ale wowczas wytykaj^ mi
zaniedbane miejsca, ktore wczesniej wymienilem. Dlatego prosz§ o zainteresowanie si? tym.
Radny H.Dabrowski: na poprzedniej sesji zgtosilem wniosek o przygotowanie informacji na
temat wynagrodzen w urz^dzie Gminy. Czy jest to przygotowane? Dlaczego nie ma
opublikowanych w BIP-ie protokolow z ostatnicb sesji?
Soltys M.Bawej : Trzeba nawiezc z\viru na drog? w Ose_dowicach od Borowskiego do
Martofla.
Radny K.Budka: Pan Kludczynski przy kopaniu topinamburu zniszczyl drog? od Mazewa do
Mazewa Koloni tak, ze nie mozna przejechac samochodem.
Sohys D.Kaczmerek: B?dzie napra\viana droga od Wysokiej Wielkiej w kierunku Nowej
2eiaznej. Odcinek okolo 17 metrow nalezy juz do Gmlny Daszyna. JDobrze by byto gdyby
Wojt porozumial si? z Wojtem Gminy Kutno w celu wspolnego naprawienia drogi na catej
dlugosci. Ja rozmawialem z Wojtem Gminy Kutno i jest on otwarty do wspolpracy.
Czeka na kontakt od naszego wqjta w tej sprawie.
SoJtys J.Gasiorowicz: Przypominam o sprawie zabezpieczenia rowu w Zagrobkach kolo
Aflielaka i kolo kfzyza. Trzeba podsypac poboczy, zwla§zcza na zakf?tacri gdzie jezdzi
autobus szkolny.

Ad.5
Wojt przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci mi?dzysesyjnej , stanowiq.ce zatq.cznik do
protokohi.
Wojt poinformowal, ze ginina podpisala urnow? na obslug? oswietlenia ulicznego z
dotychczasowym zakladem na okres jednego roku bez podwyzki. Co b?dzie dalej zobaczymy.
Soltys M.Adamczyk zapytala, jak przedstawia si? sprawa ze stomatologiem w Daszynie.
Woit powiedzial, ze byla zainteresowana otsvorzeniem praktyki stomatologicznej w Daszynie
byla pani Jercha -Olejniczak i zlozyla w tym celu ofert? do NFZ? ale odpowiedz byla
negat3rwna; Podj?lismy dzialania zbierania podpisow o przyzriauie kpntraktu na stpmatologa
do Daszyny.
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Radnv J.Kinski stwierdzil, ze Wojt podpisal umowe, z Firma_ Matex- Pani Wejdner na
przygotowanie kolejnego wniosku. Wielokrotnie byto podnoszona kwestia, ze Firma ta jest
nie kompetentna . Dlaczego nadal z nimi wspolpracujemy. Mozna sprobowac wspolpracy z
innymi firmami.
Radnv T.Pvrnny zapytal czy dokumentacja dotycza_ca ognivv fotowoltaicznych generuja^cych
energie be^dzie opracowywana gratisowo, czy za pienia_dze.
Wojt odpowiedziaj ze b?dzie to wykonywane za odpiatnoscia_.
Radnv T.Dymny zapytal ile juz wplynelo wnioskow od mieszkancow?
Woit odpowiedziat ze gmina chce przygotowac projekt dla 40 odbiorcow.
Soltys D.Kaczmarek powiedziaJ, ze z tego co wie to wiele osob byto by zainteresowane mini
turbinami wiatrowymi produkuja_cymi wiatr.
Woit pbwie'dziat ze jest to pfoje'kt Pfosument W najblizszyni czasie iriS. sie; ukazaS
rozporzqxlzenie dotycza^ce sprzedazy wyprodukowanej energii.
Radnv T.Dvmny zapytal czy Wqjt obral odpo\\dedruX kolejnosc realizacji zadania.
Projektanci opracowuja_ juz projekt, a Wojt nie ma jeszcze gwarancji ile osob jest
zainteresowanych. Jest to nowa technologia. Powinnismy poczekac jak ktos pierwszy
w>'prakt>'kuje.
Wojt odpowiedziaJ:, ze jest malo czasu. Byly rozmowy z sottysami i jest spore
zainteresowanie. Problem polega na przygotowaniu wlasciwego projektu. Musirny prowadzic
szybkie dzialania, bo nabor wnioskow uplywa 27 ,04.2015r. Wybralismy firrn^, ktora juz dla
nas pracowala poniewaz zalezy na czasie
Radny H.Dabrowski poprosil o przyblizenie szczegol podpisania umowy z firmq. do budo\vy
elektrociefdo\vni.
Wojt odpowiedzial, ze jednym z warunkow przyst^pienia do tego zadania jest cz^sciowe
przygotowanie projektu przed przetargiem. Wybralismy firm?, ktora jest uznawana przez
strong niemieck% ktora ma udzielic nam dofinansowania.
Radnv T.Dymny zapytat o koszty opracowania projektu.
Wojt odpowieoiziai, ze jest to koszt 16.000 euro. B^dzie to mozliwe do roziiczenia w
dofinansowaniu.

Ad.6
Komisja Rozwoju Spoteczno-Gospodarczego przedstawila protokoty z odbytych posiedzen w
dniach:
-27.02.2015 f. -Arializa realizacji plan6\vanycli inwestycji iia 2015 fok;
-17.03.2015 r. - Zapoznanie sie z dziaMnosci^Kol Lo\vi.eckich na terenie gminy Daszyna i
kwestia odszkodowan za szkody poczynione przez dzik^zwierzyn§.
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokoly z odbytych posiedzen w dniach:
-13.01.2015 r. - Dzialalnosc Gminnej Btblioteki Publicznej w Daszynie z FmX w Mazewie
= 13.02.2015 r. ~ Infonnacja o stanie bezpieczenstwa i porza_dku publicznego, oraz
przest^pczosci wsrod nieletnich w gminie Daszyna za rok 2014.
Radnv Cz.Bartniak stwierdzil, ze najwi?ksza_bolq.czk^.jest bardzo zly stan okien w
pomieszczeniach zajmowan3rch przez Bibliotek? w Mazewie. Jest to lokal wynajmowany od
GS SCH w Daszynie . Trzeba dogadac si$ z Prezesem St.Ostrowskim w kwestii wymian}'
okien lub przenies bibliotek^ dp budynku po agrpnoniQwce; Na pi?trze jest wolny lokal,
Na najblizsza_ komisj? planowane jest zaproszenie prezesa Ostrowskiego w tej sprawie.
Sortvs R.Krokos zaproponowala, aby przeniesc Bibliotek^ w Mazewie do pustych
pomieszczen po agronomowce i problem b^dzie rozv-iajzanj^.
Radny Cz.Bartniak stwierdzil, ze ten temat b?dzie om.6wiony na posiedzeniu komisji.
Komisja Rewizyjna odczj'tala protokol z posiedzenia odbytego w dniu 14.01.2015 r. w
sprawie Kontroli delegacji i wyjazdow sluzbowych za rok 2014.
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Przewodniczacy powital przybylych na obrady sesji :Pani% Dorot? Podlasiak Dyrektora
Szkoly Podstawowej, Pania_ Ann? Dymna_ Dyrektora Gimnazjum w Daszynie oraz
przedstawicieli rad rodzicow obu szkol i rady pedagogicznej szkoly podstawowej.

Ad. 7
Skarbnik Gminy przedstawila proponowane zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Daszyna na lata 2015-2030 zawarte w uchwale Nr EX736/2015.
Radny M.Pokorski zapytal czy propozycja sprzedazy nieruchomosci -w Rz?dkowie byla
konsultowana z mieszkancami, Z posiadanych informacje wynika, ze mieszkancy chetnie
zagospodarajXdzialk? dla potrzeb mieszkancow.
Wojt rozmawialismy na zebraniu i mieszkancy byli za pozostawieniem. Na t .̂ chwil?
pozosta\viamy to w budzecie, ale w przyszlosci mozliwe ze zasta^pimy sprzedaz innymi
dochodami.
Radny T.Dymny zapytal Skarbnika Gminy, jaki jest stan zobowiajzan Gminy Daszyna na
koniec 2014 roku.
Skarbnik Gminy powiedziala, ze ten temat byl oma\viany na ostatnim wspolnym posiedzeniu
kbniisji podczas ah'alizy spfaWozdania z Wykonarlia rjudze'tii za 2014 fok. Stan zadluzeiiia
gminy na koniec 2014 roku wynosil 15.414.637,83 zt. Sa_to danejuznieaktualne, poniewaz
na koniec I kwartalu 2015 roku zadhizenie zmniejszyto si? do kwoty 11.900.021.65 zl.
Wynika to ze splaty 3.712.413,10 zl pozyczki z BGK zacia_gni?te na wyprzedzaja_ce
finansowanie zadan inwestycyjnych realizowanych z udzialem srodkow unijnych. Dzi?ki
wczesniejszej splacie spadaj\i planowane do konca roku, a to zmniejsza obslug?
dlugu. Jezeli chodzi o inne zobowia^zanie to jest \vykup gruntu do 2021 roku, a)e tego nie
v/ykazuje si? w zobo\yiajzaniach. Wlasciwe okreslenie to przedsi?wzi?cie, ktore musi bye
zrealizowane, bo wiajze si? z koniecznoscia_odkupienia gruntu. Wobec obecnych przepisow
dJugiem tego nie nazywamy.
Radny T.Dymny stwierdzil^ ze rozmawiai z Pania_ Skarbnik. przed sesja telefpnicznie i prosit o
przygotowanie na sesj? informacji o zobovviajzaniach gminy Daszyna na koniec 2014 roku.
Skarbnik Gminy odpowiedziata, ze przedstawila dane na temat zobowia_zan gminy na koniec
2014 roku. Spodziewaja_c si?, ze radnemu glownie chodzi o sprzedaz zwrotna_, nadmienila o
tym w swej \\'ypowiedzi, ale j eszcze raz podkresla., ze nie j est to zobowia_zaniem.
Nie w>'kazuje si? tego w sprawozdaniu Rbz przekazywanym do ministerstwa finansow i do
RIO. Do tresci przekazanych sprawozdan nie byto uwag, a kwota wykupu tarn nie byla
wykazana. Trzymaja^c si? prawidlowego nazewnictwa wykup gruntu nie jest zobowiajzamem.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze chcial wiedziec, jaki byl stan zadluzenia gminy na koniec
2014 r., ale nie zostalo to wlasciwie przekazane.
Skarbnik Gminy powtorzyla, ze byla to kwota 15.414.637,83 zl, ktora jest juz nie aktualna
wi?c po co Avracac do historii. W mi?dzy czasie zostaio spiacone ponad trzy miiiony i obecnie
kwota zadluzenia wynosi 11.900.021, 65 zl, Sa^to dane wj'nikajajce ze sprawozdan.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze oczekiwal konkretnej odpowiedzi na zadane przez niego
pytanie ,Jakie bylo zadluzenie gminy na koniec 2014 roku", a nie co -wynika ze sprawozdan.
Zdaniem radnego pytanie o stan zadruzenia gminy zawsze wy\voluje niepokoja^ce reakcje
os'ob maj^cycn udzielic 6dpo\\aedzi.
Skarbnik Gminy st\vierdzila, ze podala zadtuzenie gminy na koniec 2014 roku, ale na chwil?
obecna nie jest to stan faktyczny. Aktualne dane o zadluzeniu gminy wynikaja_ ze
sprawozdania kwartalnego Rbz.
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Skarbnik Gminy na prosb? Wojta przedstawila dane ze sprawozdania Rbz na koniec 2014,
gdzie zobowiajzania gminy wynosiry 15.414.637,83 zl i sprawozdanie Rbz na koniec I
kwartalu 2015 r., gdzie zobowi^zania gminy wynosily 11.684.709.10 zl .
Radny T.Dvrony powiedzial, ze do k\vot przedsta\vionych przez Skarbnika trzeba jeszcze
dodac kwot? 4.567.976,46 zl zobowiazanie polegaja_ce na wykupie gruntu w 2021 roku,
kwot? 2462.139,31 zl czynsz dzierzawny jaki gmina musi zaplacic zgodnie z zawarta umowa .̂
Gmina w 2014 roku zapiacila czynsz w kwocie okolo 36.000 zl. Reasumuja_c na koniec 2014
roku zobowiajzania gminy wynosily 22.408.603 zl
Radny chcial, aby te dane przedstawila Pani Skarbnik, ale musial zrobic to sam chociaz
wczesniej dzwonil do Skarbnika i prosit o przygotowanie tych danych.
Skarbnik Gminy jeszcze raz podkreslila, ze nie jest to zobowiajzanie, nie ujmuje si? tego w
s'pfawozdaHivl Je'st to pfzedsi^wzl^c'ie'. Jezeli fadrry wie lepiej, to powin'ie'fl zglosic do RIO, ze
gmina zle przygotowala sprawozdanie.
Radny T.Dymny ponownie powtorzyl, ze pytal o zadhrzenie gminy na zakonczenie roku
2014. Niestety tak si§ koncza_ rozmowy na temat zadluzenie. Skarbnik zawsze stara si? ten
temat przesuna^c na boczny tor.
Skarbnik stwierdzila, ze z dyskusji \vj'nika iz przedstawone przez nia_ dane roznia^ si§ od
danych przedstawionych przez radnego i dlatego je prostuje. Czy radny chce twierdzic, ze
oszukuje?
Radny T.Dymny stwierdzil, ze nie takiego nie mial na mysli. Roznica polega na tym, ze
Skarbnik probuje spraw? przedstawic drukami sprawozdan, a radny mowi konkretnie jakie
zobowia_zania gmina miala na koniec 2014 r. Radny podzi^kowal Pani Skarbnik, ze po jego
telefonie przygotowala si? do tego tematu.
Radny H.Dabrowski w na\via^zaniu do wczesniejszych wypo\viedzi stwierdzil, ze zgodnie z
przepisami do konca grudnia 2014 roku pO"winien zostac przyjety budzet gminy na 2015 rok
oraz WPF na lata 20115-2030. Projekt budzetu na 2015 rok zostal przedstawiony 31.12.2014
r., a WPP w dniu 23.01.2014 r. Kolegium RIO w Lodzi na posiedzeniu w dniu 27 .01.20145 r.
wydaio negatywna opiiu? o WPF-ie. Radny przytoczyl fragment uchwaly Kolegium RIO w
Lodzi z posiedzenia odbytego w dniu 6 marca 2015 r. w spra\vie uchwal budzetowych gminy.
W podsumowaniu radny stwierdzil, ze w sprawozdaniu sprzedaz zwrotna nie jest
^kazywana jako zobo\vi^zania, a z drugiej strony RIO w przedstawionej uchwale nazywa to
jako zadluzenie.
Radny Dq.br6wski porosil Skai'bnika Giriiny 6 wyjasnieriie zapisow dotycz^cycli wycbfariia
dwoch kwot splat zadluzenia. Czy gmina ma podpisane stosowne aneksy do urnow na
przesuni^cie terminow splat?
Skarbnik Gminy \vyjasnila, ze sa_to kwoty 1.403.517,00 zl pozyczka z WFOSiGW nabudow?
gazoci^gu oraz kwota 847.000 zl pozyczka z NFOSiGW na Centrum w Daszynie.
Byly to pozyczki planowane do zaci^gniecia. Nie b}'lo podpisanych umow. Po \\^'kresleniu
ich z budzetu o tyle zmniejszyly si? splaty. Nie bylo zawartych umow wie_c nie rna aneksow.
Umowy kredytowe z bankami podpisywane sq. z klauzul^ pozwalaja_ca na wczesniejsze
splacanie rat kredytow bez dodatkou'ych kosztow.
Radny H.Dabrowski zap>4al, z czego wynika spadek wartosci planowanej do sprzedazy
dzialki w Wale>yie nr 113,
Skarbnik Gminv wyjasnila, ze taka kwota jest \vystarczajajDa do zbilansowania budzetu po
stronie w>rdatkow i dochodow z przyqhodami. lezeli uda si? sprzedac za kwot? wyzsza_jest to
plus dla budzetu gminy i pqjdzie to w nadwyzk? budzetowa_ roku nast?pnego.
Radny H.Dabrowski w opinii RIO byla wskazanie, ze dane do budzetu powinny bye w miar?
realne, opartena dokumentach. W budzecie w latach 2016-2017 \vpisanesa_kwotyna
elektrocieplowni? w wysokosci 4000.000 zl i 4800.000zl. Czy sq.to kwoty realistyczne.



W6jt odpowiedziat ze sa_to kwoty przewidywane, poniewaz na tym polega prognozowanie
budzetu do roku 2030. Zabiegamy o zbilansowanie tego zadania w budzecie poprzez
ubieganie si§ o srodki zewne_trzne.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze wszyscy chcieli by zapornniec o sprzedazy zwrotnej, ale nie
uciekniemy od tego .Zapytal: wqjta w jaki sposob planuje wykupic w 2021 roku grunt.
Wojt odpowiedziai ze w WPF jest zapis o piano wanej sprzedazy dzialki zabudowanej w
Drzykozach. Jest to tylko prognoza i Wojt wierzy, ze nie b^dzie koniecznosci sprzedazy tej
dzialki.
Radny T.Dymny zapytal Wqjta, jakie ma plany zwia^ane z obiektem w Drzykozach.
Wait odpowiedzial, ze planuje utworzenie DPS. Obiekt jest przygotowany w zakresie
budynku. Pozostaje jeszcze infrastrukrura wokol obiektu i wyposazenie. Gmina czeka na
ufucliomierile pfze"z Ufz^d Marszalkb'wski pfograliiii operacyjfiegd ria wyposazeiiie te'go typu
obiektow. Przewidywany termin naboru wnioskow to IV kwartal.
Radny T. Dymny zapyta? czy gmina zlozyJa dokumenry do ochrony srodowiska w sprawie
rewitalizacji parku w Daszynie.
Wojt czekamy na ogtoszenie terminu naboru wnioskow. Tego typu przedsi$wzie_cie \yymaga
obszernej dokumentacji dot}'cza_cej zasobow parku.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze konkurs na rewitalizacj? tego typu zadania byt juz ogtoszony
na lata 2013-2014, ale nie zostat rozstrzygni^ty. Teraz wznowiono procedury i podobno
ponowiono nabor wnioskow jest do 8 czerwca2015 r. Radny poprosil Wqjta aby zglosil do
konkursu rewitalizacje parku w Daszynie. Mozna uzyskac duze dofinansowanie nawet do
90%.
Zakonczono dyskusje.
Obrady sesji opuscili radni :M.Pokorski i I.Zawadzka. Obecnych na sali 13 radnych.

Przewodniczacy Radv odczytal: uchwate Nr D<736/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowei Gminy Daszyna na lata 205-2030.i rjoddai uchwate pod giosowanie.
Uchwale przyjeto wiekszoscia glosow przy 12 .,za" i 1 ,.wstrzvmuiacv".

Ad. 8
Skarbrn'k Gminy przedstawila proponowane zmiany do budzetu gminy na 2015 rok.
Radny H.Dabrowski zapytai czy k\vota 1.200.000 zl bez srodkow zewn^trznych wystarczy
realizacje zadania budo\vy gazoci^gu od Daszyny w kierunku Opiesina ?
Wojt odpowiedziai ze mamy zapewnione uz>fskanie pozyczki z WFOSiGW w 50%
umarzalna. Realizacja tej inwestycji b^dzie uzalezniona od pozyskania srodkow
zewnetrznych. Przypuszczalny nabor wnioskow moze nastajic w HI kwartale tego roku.
Pojawia si? problem czy zd^zy gmina przygotowac dokumentacj? projektowq.. Naj\vi?kszym
pfoblemein nioze bye uzyskanie zgody na pfzejscie przez grurity. G16\vnie na tererlie
sa^iednich gmin. Podobne problemy byly na gminie Witonia.
Radny J.KJnski zapytal czy jest jakas zmiana w kwestii wpiat za przyla_czenie od
przedsi^biorstw.
Wojtpdpowiedziaf, ze zgtosila si^ firma DUOM o przyta_czenie i chca^ 1/3 naszej mocy.
Kwestia oplat przylq,czeniowych sa_ analizowane indy\vidualnie. Uzaleznione jest to od
zuzycia gazu, odleglosci od sieci. Wiele czynnikow ma na to wptyw.
Zakonczono dyskusj?.
Na sali obrad 15 radnych
Przewodniczacy odczvtal uchwale Nr IX/37/2015 w sprawie zmian w budzecie gminy
Daszvna na 2015 rok i poddal pod gtosowanie.
Uchwate przyjeto wiekszoscia glosow przy 13 ..za" i 2 ,.wstrzymujacych".
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Ad. 9

Przewodniczacy odczytai uchwai§ Nr IX/38/2015 w sprawie przysta_pienia z Gmina^Grabow,
Gmina^ L^czyca, Gmina^ Miastera L^czyca do Lokalnej Grupy Dziaiania ,,Ziemia Le_czycka"
Przypomnial, ze temat przystapienia gminy do LGD byl omawiany na ostatnim wspolnym
posiedzeniukomisji stalych.
Radny T.Dymny zapytai czy Wojt ma wi^cej danych co do statutu LGD? Czy grupa jest
rozwojowa.Czy planuje poszerzenie ilosci czlonkow?
Wojt odpowiedziaj ze opracowy\vany jest projekt statutu . Jest to na razie na etapie
uzgodnieri. W kwestii poszerzenia ilosci czlonkow jest to mozliwe, ale nie wielu.
W przypadku niektorych projektow mniej Liczne grupy dzialania moga^ pozyskac wyzsze
dofinanso waiiie.
Zakoriczono dyskusje_.
Obrady sesji opuscili radni: J.Kinski i I.Zawadzka. Obecnych 13 radnych.

Przewodniczacy poddai pod gtosowanie uchwate Nr IX/38/2015 w sprawie przystapienia z
Gmina Grabow, Gmina Leczyca, Gmina Miastem Leczyca do Lokalnei Grupy Dziaiania
.^iemia Leczycka".
Uchwate przyjeto jednogiosnie 13 gtosami ..za".

Przewodniczacy oglosil 15 minutowa przerw? w obradach.
Wznowiono obrady. Obecnych na sali 15 radnych.

Ad. 10
Przewodniczacy odczytat uchwal^ Nr IX/39/2015 w sprawie utworzenia Zespoiu Szkol w
Daszynie.
Radny RDabrowski stwierdzil, ze w dniu 6 lutego grupa radnych skierowala wniosek do
Przewodriicz^cego Rady 6 przygotowanie matenalowitzasadriiaj^cyen utworzenie Zespotu
Szkoi w Daszynie. Czy te materiary sa_ przygotowane.
Wojt odpowiedzial, ze zostali zaproszeni przedstawiciele oby szkol, statut jest dola_czony,
radca byl, ale musial juz opuscic obrady sesji jednak jest potwierdzenie prawne z jego strony.
Radny Dabrowski powiedziaJ, ze miaty bye przygotowane dane dotycza_ce kalkulacji
ekonomicznej s\viadcz^ce o celowosci ut\vorzenia zespohi. Po\vinny bye rowniez
przedstawione dane dotycza_ce ruchow demograficznych w tych szkolach. Jaka jest ilosc
dzieci obecnie, a jakie sa_ prognozy na lata nast^pne. Jak w tym kontekscie b^dzie
ksztaitowala si^ kadra pedagogiczna
Wojt powiedzial:, ze powolanie zespolu i wybor jednego dyrektora usprawni zarza^dzania
obiema szkolanii znajduja_cymi si? w jednym budynku i korzystaja^cyGh wspplnie z hali
sportowej. W najblizszym czasie zostanie doposazona hala sportowa, ktora b^dzie wymagala
wlasciwego nadzoru, a nawet po\vi?kszenia zatrudnienia obslugi. Pola^czeniu obu szkol
pozwoli rowniez na efektywniejsze \\ykorzystanie kadr^' pedagogicznej. Wspolpraca po
urworzeniu zespohi na pewno b^dzie dobra. Kadra pedagogiczna zna si§ juz od wielu lat.
Temat utworzenia zespotu byla juz podejmowana w 2013 roku. Gmina wystajiila o opini^ do
Kuratora Oswiaty. Wowczas byla opinia negatywna. Prob? urw^orzenia pono^yil pelnia_cy
obowiajzki Wojta Pan Pawel J6z\viak w 2014. Rada podj^la kolejny raz uchwale_ o zarniarze
utworzenia zespohi i wystajsiono o opinie do Kuratora Oswiaty w Lodzi. Tym razem \vydano
opinie pozytywna_.
Na pewno przy takich pota_czeniach rodza_ si§ oba\vy i sa_ glosy za i sâ  glosy przeciw. Zespol
jest piac6wkg. reaiizuja^cti- zadania oswlaty. Dla kadry pedagogicznej nie ma zadnego
zagrozenia.
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W czasach propozycji przeksztaicania szkol publicznych w szkoly spoleczne utworzenie
zespolu szkol od strony prawnej jest dobrym rozwia_zaniem dla przyszlosci oswiaty w naszej
gminie. W ostatnim czasie gmina sporo zainwestowala w rozbudow? infrastruktury wokol
budynku, gdzie mieszcza_ si? szkoly. Sâ  plany na dalsze dzialania takie jak na przyklad
budowaboiska .Zarza^dzanie jedno osobowo placowka zdecydowanie to ulatwi realizacje
tych zamierzen. Gmina Daszyna jest otwarta na przej?cie dzieci z_sa_siednich gmin. Znacznie
wzrosia ilosc dzieci od strony Koryt. Przychodza^ do nas dzieci z (jodziajx Mamy nadziej?., ze
ilosc dzieci b?dzie \vzrastala.
Pani Dorota Podlasiak —Dyrektor Szkoly Podstawowej w Daszynie poinformowala, ze Rada
Pedagogiczna Szkoly Podstawowej w Daszynie wydala negatywna opinie o utworzeniu
zespolu szkol. W roku 1999 szkoly podstawowa i gimnazjum zostaly rozdzielone zarowno
lokalowo, jak i pfograrnowo. Kazda szkola wypracowala wlas'ne pf6gfamy, plany i
dokumentacje dostosowane do ich specyfiki. Szkoly funkcjonuja_oddzielnie kazda w swojej
cz?sci. W uzasadnieniu do kuratora bylo wskazane, ze szkoly majX osobne wejscia, co jest nie
prawda_. Dzieci wchodzajednym wejsciem. Nie wykazano rowniez oddzialu przedszkolnego
znajduja_cego si? przy szkole podstawowej. PodajXc ilosc uczniownie podano ilosci dzieci
lacznie z oddzialem przedszkoln^nn. Dzieci znacznie wie^ej.
Szkola podstawowa wdraza reform^ obnizenia wieku szkolnego. Dzieci pi^cioletnie realizuja^
obo\viqzek wychowania przedszkolnego, a dzieci szescioletnie rozpoczynajq. nauk^ w szkole
podstawowej. W najblizszych latach oddziaty przedszkolne powinny zabezpieczyc miejsca
dla dzieci cztero i trzy letnich. W takiej sytuacji bardziej wskazane jest utworzenie zespohi
szkolrio-przedszkplnego, W kwestii bezpjeczeiistwa, pdr^bnpsc placowek wplywa
korzystniej. Czy ocieranie si? pi^ciolatka o szesnastolatka dziala poz>rt3rvA'nie. MozHwe ze sa_
pozyty\vne przejawy instynkt opiekunczego w starszych. uczniach. Bywa jednak, ze zle
\vply\va na male dzieci, ktore s^ przerazone obecnosciq. duzo starszych uczniow. Duza ilosc
uczniow w tak zroznicowanym wieku w jednym obiekcie nie poprawia warunkow
bezpieczehstsva.
Rada pedagogiczna szkoly podstawowej jest zadania, ze rady pedagogiczne funkcjonujq. i
zarza_dzane sa_ wlasciwie w obu szkolach. Wszystkie kontrole z Kuratorium wypadaty bardzo
dobrze. Dzialajq.dwa sekretariaty i obie panie maja_ bardzo duzo pracy, przygotowuja_c ogrom
dokumentow i obsluguj^c system informacji oswiatowej. Budzet musi bye podzielony na
rozne rozdzialy. Nie widac wymiernych korzysci finansow^'ch przy zapewnieniu. utrzymania
wszystkich etatow pedagogicznych i nie pedagoglcznych. Czy wymierne korzysci flnansowe
przedklada si? ponad dobro ucznia? Rada powinna kierowac si? w tej kwestii opiniami rad
pedagogicznych i rad rodzicow.
Radny J.Kinski srwierdzila, ze moga_ powstac problemy z ulozeniem planow obu szkol tak
aby mogly bez konfliktowo korzystac z hall Taka sytuacja byla jak gimnazjum korzystalo z ,
hali wMazewie. Zadeh z dyfektorow nie chcial zmienic planu.
Dyrektor D.Podlasiak podkreslila, ze nie ma takich problemow. Plany lekcji sa^tak ulozone,
ze obie szkoly bez problemowo korzystaja^ z sali i nie ma zajdnych problemow w kwestii
zarza_dzania.
Sekretarz powiedzial, ze byla mowa w uzasadnieniu o racjonalizacji wydatkow, ale nie
kosztem likwidacji etatow. Chodzi o bardziej efektywne wykorzystanle pracownikow obsrugi
poprzez nadzor przez jedna^ osob? zarza_dzaja_ca. Dla nauczycieli utworzenie zespolu nie
wprowadzi zadnych zmian. Pozwoli natomiast lepiej \vykorzystac nauczycieli w przypadkach
nieobecnosci lub dopelniania etatow. W kwestiach opieki nie planujemy \vymieszania dzieci
ze szkoly podstawowej z dziecmi z gimnazjum.. Szkoly pozostana_ w swoich obiektach.
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Zespol z jednym dyrektorem ulatwi na pewno korzystanie z hali, sprz?tu sportowego. Nie
b?dzie powielania zakupu sprz?tu tego samego rodzaju w obu szkolach. B?dzie wi?ksze pole
mane\vru wydatkowania srodkow flnansowych.
Dyrektor Podiasiak podkreslila, ze nie bylo nigdy konfliktow na tie korzystania z Sali i nie
przypomina sobie powielania zakupu sprz?tu.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jest to bardzo istotna decyzja czy polajszyc te dwie szkoly.
W uzasadnieniu \vystosowanym do kuratorlum jako glowiiy argument podano wzgl?dy
fmansowe. Gmina wydaje wi?cej na odsetki niz uzyska korzysci finansowych z utworzenia
zespolu. Wepchni?to dzieci ze szkoly podstawowej do centrum sportowo rehabilitacyjnego,
ktore mialo spelniac zupelnie inny eel. Czy to mozna nazwac szkoly? Cz?sc przeznaczona dla
szkoly jest ciemna i ciasna. W starym budynku moze i lecialo na glow?, ale byla zupelnie
itina przestrzen dla dzieci. Jede'Ii dyfekto'f b?dzie iilial o wiele trudiiiej o'bj^c opiek^ dzieci niz
z podzialem na dwie placowki. W obecnym systemic zdaniem radnego dzieci maj\_ lepsza^ opiek? i wlasciwa^ edukacj?.

Radny J.Kinski stwierdzil, ze j ezeli w Daszynie 33. takie zle warunki to mozna przeniesc
dzieci do szkoly do Mazewa.
Radny T.D\mmy odpowiedzial, ze o tym gdzie dziecko pojdzie do szkol>r decyduja^rodzice,
a nie radni.
Radny Cz.Bartm'ak powiedzial, ze jak Radny D^amny w 2001 przenosil dzieci ze szkoly w
Drzykozach do szkoly w Mazewie, nie zastanawial sie_ nad dobrem i bezpieczenst\vem dzieci.
Byla propozycja przekazania szkoly rodzicom, to s^bko dyrektora z Drzykoz zrobiono
dyrektorem w Mazewie . Wowczas radny Dymny inaczej si£ ^qDowiadal.
Dyrektorzy nie opiekuja_ si? uczniami, maja_ od tego wychowawcow. Pan Dymny b^da^c
dyrektorem szkoly przyszedl na sesje, a Wojt Urbanski z&pytal si? czy ma urlop skoro nie ma
go w szkole. Wowczas szybko si? oddalil, Dlaczego nie opiekowal si? dziecmi tylko chodzil
na sesj?.
Radny T.Dymny st\vierdzil, ze nie chodzi o wzajemne \vypominanie sobie przeszlosci.
Nie prawda jest mowienie, ze nie si? nie zmieni po utworzeniu zespolu. Zmieni si? i to wiele.
Dyrektor b?dziezarza_dzaljeszcze raz tak duza_ kadra, dziecmi. Kontakty z duzo Hczniejsza
grupa rodzicow. Rozstrzyganie sporow zaro\vno na szczeblu gimnazjum jak i szkoly
podstawowej.
Pani Anna Dymna-Dyrektor Gimnazjum. W obecnej sytuacji szkola podstawowa korzysta
wspolnie z gimnazjum z szatni, haii, stclowkl, jednej sali lekcyjnej na terenie gimnazjum oraz
jednego sanitariatu. Na terenie gimnazjum jest wiele obiektow, z ktorych roxvniez korzystajq.
dzieci ze szkoly podstawowej. W trakcie przenvj' klasa VI przeby^va na korytarzu naleza_cym
do cz?sci gimnazjum. Przez caly ten czas nie bylo sytuacji trudnych lub konflikto\vych. Na
terenie gimnazjum zamontowany jest monitoring, co daje mozliwosc zapewnienia warunkow
bezpieczenstwa. Uczmowie wtedz^c b monit6ringuzach6wuja_si? 6 wiele gfzec'zriiej.
UtAvorzenie Zespolu absolutnie nie oznacza wyniieszania dzieci. Kazda szkola nadal
pozostanie na swojej cz?sci obiektu.
Opinia rady pedagogicznej gimnazjum rowniez byla negatywna, chociaz \vynik glosowania
byl: 7 ̂ za" i 7 ^przeciw". Glowna obawa byla utrata pracy. Kwestia dokumentacji pozostaje
bez zmian, poniewaz rady pedagogiczne zachovvoija^ swoja_ odr?bnosc. Pozyty\vna strona
pola_czenia w zespol m.oze bye mozliwosc wspolnego finansowania remontow, na ktore nie
bylo by stac przy rozdzielnosc budzetu. W kwestii dotychczasowej wspolpracy, to jakos si?
ukladala. Bywaly drobne niuanse. Gdyby szkoly byly zupelnie oddzielnie, ale funkcjonuja_
w tym saniym obiekcie i od poczajtku ze soba_ wspolpracuja_. W kwestii liczebnosci kadry i
jednego dvrektor% to sa^placowki gdzie rady pedagogiczne ]icza_pp 60 nauczycie]i;
W przypadku Zespolu Szkol w Daszynie b?dzie zaledwie 25. Poza tym dyrektor b?dzie mial
do pomocy \vicedyrektora.
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Radny H.Dabrowski stwierdzit, ze wspolczuje Pani Podlasiak, ktora musi zarzajdzac
obiektem, ktory nawet nie mozna nazwac szkola .̂ Wprowadzono tarn dzieci bez
przystosowania obiektu do tego typu dzialalnosci.
Pani D.Podlasiak powiedzial, ze zanim przeniosla szkol§ do budynku centrum otrzymala
peina dokumentacje odbioru obiektu i przystosowania jako obiekt do celow oswiatowych.
Radny H.Dabrowski zapytal jak b^dzie w przypadku zespolu \vygla_dala kwestia dyrektora,
wicedyrektora, rad pedagogicznych w przypadku zespoiu.
Pani A.Dymna poinformowala, ze dyrektor zostaje wykraiony w ramach konkursu.
Wicedyrektora powotuje dyrektor . Wicedyrektor jest zatrudniony jako nauczyciel i z racji
pelnionej funkcji ma obnizone pensum. Nauczyciele uczestnicz^. w obu radach
pedagogicznych. Tak jest obecnie w przypadku nauczycieli ucza^cy w innych szkolach, kt6rzy
Uczestniczq. W posiedzeniach fad pedagogicziiycli szkol gdzie Uez%
Radny ELDabrowski zglosil wniosek o przeprowadzenie glosowani imiennego.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie wniosek radnego Dabrowskiego. Wniosek zostat
przyj^ty v,i?kszoscia^ glosow przy 7 ,,za" i 8 JJwstrzymuj^.cych".
Przewodniczacy poddai pod gtosowanie uchwaie Nr IX/39/2015 w sprawie utworzenia
Zespoiu Szkol w Daszynie i poddai uchwate pod giosowanie.
Radni glosowali w nastepuiacy sposob:
- gtosv ,J£A" oddali: Cz.Bartniak, M.Bawei, K.Budka, M.Chwiatkowski. M.Grabowska.
J.Kaczmarek, B.Kaganiec. J.Klnski, B.Lukaszewski, M.Szymanski CIO gios6w):
-glosy ,,PRZECIW"oddali: H.Dabrowski, T.Dymny, M.Pokorski. I.Zawadzka (4 gtosv):
- glos .;WSTRZY7vrUJACY" oddala J.Cichonska (1 gtos\a zostal prz^eta \viekszoscia gtosow.

Ad. 11
Przewodniczacy odczytai uchwa}^ AV spra\vie zasad przyznawania diet przewodnicz^cyra
organow wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Daszyna.
Sekretarz Gminy \vyjasnil, ze Rada nie moze w uchwale wpisac tylko k\voty diety bez
ustalenia zasad ich wyplaty. Dotychczas obowi%zu]\ca uchwala jakis cudem przeszla, przez
nadzor prawny. Rozma\viat z pracownikiem urz^du wojewodzkiego i w tej chwili cos takiego
nie przejdzie. Dlatego w uchwale musza^byc okreslone zasady na jakich soltysoni przysluguje
dieta za wykonywanie swojej funkcji. Dlatego, ze jest to dieta, a nie wynagrodzenie. Soltysi
musza w danym miesia^cu udokumentowac wykonywanie swoich obowia^zkow.
Poza diet^ musza_ bye ro\vniez okreslone zasady zwrotu kosztow podrozy.
Sekretarz omowil zasady wypdaty diety, ktore sa_ zawarte w uchwale.
Soltys D.Kaczmarek chcial przedsta\vic propozycje diet opracowana przez sottysow.
Przewodniczacy powiedziai, ze przedstawi ja w sprawach roznych jezeli nie zostanie podj^ta
ucnwala w omawiaiiej wersji.
Radny T.Dymny zapytat dlaczego nie przedstawia si§ dwoch wariantow wyplat diet dla
soltysow, o ktorych radni dyskutowali na wspolnym posiedzeniu komisji?
Przewodniczacy powiedziai, ze w przerwie rozmawial z sottysami i wybrali wariant II, ktory
jest zawarty w uchwale.
Soltysi byli oburzenie i stv\ierdzili, ze przewodnicza^cy nie ustalal z nimi, Ictory wariant
wybieraja.. Przyszedl do stolika softysow w przerwie i prowadzil luzna_ rozmow^. Sottysi do
jego propozycji zglaszali jeszcze dolozenie diety za udziat w sesji w takiej kwocie jak bylo to
znaczy 33 zl. Soltysi zaprzeczyli, ze wybrali H, ktory jest w tresci omawianej uchwaiy.
Przewodniczacy po\viedzial, ze jak na tej sesji rada nie podejmie omawianej uchwaiy
wowczas b?dzi.e rozwazany inna wersja.
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Przerwano realizacje, pkt 11, aby Wdjt mogl udzielic odpowiedz na zgloszone pytania w
punkcie 4.

Ad.12
Wojt udzielil odpowiedzi na zgloszone pytania:

1. Be.da_zwirowane drogi gminne. Drogi asfaltowe be.da_ drogi brane pod uwage. jak gmina
uzyska dofinansowanie.
2. Prace wykonywane przez Pana J.Melke sa_zlecane w ramach post^powania przetargowego.
Jezeli Pan Melka wygrywa przetarg gmina nie ma wyboru.
3. Kwestia basenu przeciwpozarowego musi bye ustalone czy jest to teren prywatny, czy
Skarbu Panstwa. Plac po bazie SKR jest wlasnoscia_ ROLDaszu.
4. W kWCtacli przezMCzoliych W budzec'ie gfiliny me ma wzrostii wydatkoW fia
wynagrodzenia o 350.000 zl Nalezy wysokosc wydatkow tegorocznych porownac z
wykonaniem roku ubieglego. Radny Dabrowski porownuje do kwot planowanych wydatkow
na poczatku roku 2014. Wowczas wylania si? ble_dne porownanie do rzeczywistosci. Wzrost
w stosunku do roku wykonani roku 2014 wynosi 53.877.67 zl.
Radny H.Dabrowski poprosil Pania^ Skarbnik o kopie wydrukow.
S.Ustalono, ze protokoty z obrad sesji b$da_ publikowane w BEP-ie w ciqgu 10 dni od
zatwierdzenia ich na sesji.
6,Droga w Os^dowicach ro\vniez b^dzie zwirowana.
7. W spra\vie zniszczonej przez Pan Ktudczynskiego drogi b^dzie wystosowane pismo.
8. Gmina na\viajz;? kontakt z Wojtem Gminy Kutnp w sprawie remontu drogi w kieranku
Nowej Zelaznej.
9. B^dzie wykonane oznakowanie rowow w Zagrobkach.
Radny J.Kinski zaproponowal W6jto\vi zmian^ inspektorow nadzoru, poniewaz obecni nie
pemia za_dnego nadzoru nad inwestycjami. Co miato miejsce rowniez w poprzedniej kadencji.
Sortys A.Olesinski zglosil wyrwy w asfalcie na drodze Rz^dkow-Ogrodzona
Wojt zapexvnil, ze b?da_ naprawiane drogi asfaltowe.

Wznowiono punkt 11.
Radny T.Dvmnv zapytal dlaczego radni otrz^onali uchwal? z jedna_konkretna_propozycja^
\vyplaty diet dla soUysow, skoro na komisji byte jeszcze druga propozycja. Mailo bye to
przedyskutowane na sesji wspomie z sortysami. Przewodnicz^cy twierdzi, ze byio jakles
uzgodnienia, o ktorych sottysi nie nie \viedz^.
SoJtysi powiedzieli, ze przedsta\viono im propozycje z uchwaly, ale oni prosili jeszcze o
dolozenie 33 zl za udzial w sesji.
Obrady sesji opuscilaradnaM.Grabowska. Obecnych 14 radnvch.

Sekretarz przedsta\\dl porownanie \vydatkow z budzetu gminy przy dotj'chczasowym
wariancie 68000 zl i przy nowym wariancie omawianych w uchwale -73000 zl
Radny T.Dymnv stAvierdzil, ze sottysi za swoja_ sluzb? dla gminy sa_marnie wynagradzani.
Jest propozycja z ich strony na 210 zl miesi^czriie , 33 zi za udzial w sesji i obnizenie inkasa.
Radny J.Kinski zapytal, dlaczego radny nie przedstawit tego wniosku na komisji.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze na komisji ustalono przedyskutowanie dwoch wariantow
na sesji wraz z sortysami.
Radny zglosit wniosek aby odlozyc podj^cie uchwaly, a soltysi na spotkaniu z Wojtem ustala_
propozycj^ diet.
PrzewodniczaGv poddal pod glosovvanie uchwale Nr IX/4Q/2015 sprawie zasad przyznawania
diet przewodniczacyiB organow wykonawczych jednostek rjomocniczych Gminy Daszyna i
poddal pod glosowanie. Uchwale przvieto wiekszoscia glosow przy 7 ..za". 5 ..przeciw" i 2
..wstrzymuiacvch"
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Ad. 13

Przyj?to protokol z poprzedniej sesji

Ad,14
Wo it powiedzial, ze w kontekscie ferowanych wnioskow Komisji Rewizyjnej w protokole ze
stycznia radca prawny przygotowal opinie.
Sekretarz odczytal opinie radcy w kontekscie odniesienia si? do przediozonego protokoki
komisji rewizyjnej i zawartych w nim wnioskow, ktore radca w opinii okreslil, jako nie
wi^za_ce dla wpjta.
Wojt powiedzial:, ze nie boi si? wnioskow komisji, ale nalezy baczyc na ich tresc, zeby ktos
nie wykorzystal tego jako donos. Wojt nie moze oceniac dzialan poprzednika i nie jemu
oceniac, Czy bylo zgodne z pfawem, czy nie . Dofnmema, ze jezeli byloBy niezgodiie z
prawem, nie nastqpilaby \vyplata. Na przyszlosc poprosil Komisje Rewizyjn% aby zaprosila
go na posiedzenie, aby wspolnie \vyjasnic pewne k\vestie tak, aby ostateczny protokot byl bez
kontrowersji.
Radny M.Pokorski stwierdzii, ze z wypowiedzi Wqjta odczytal podtekst iz Komisja
Re\\dz^jna ma sporza_dzac protokoty o tresci odpowiadajapej wojtowi a nie rzeczywistym
ustaleniom kontroli. Komisja napisala w protokole, to co ustalita na podstawe
udost?pnionych jej dokumentacji. Wojt moze si? od tego odwotac na pismie jezeli posiada
dowody, ze byto inaczej.
Radny H.Dabrowski odniosl si? do fragmentu odczytanej opinii radcy pra\\Tiego, gdzie pada
stwierdzeriie ijKoTnisja rewizyjna w zadnym \vypadku nie ma uprawnjen do w>'dawania
polecen". Radny zap}4al, czy wnioski Komisji Rewizyjne mozna nazwac wydawaniem
polecen. To byly tylko i \vyla_cznie wnioski. Komisja jedynie wnioskuje o doprecyzowanie
zasad potwierdzania delegacji wyjazdow smzbo\vych w Urz?dzie Gminy, a Wojt zrobi jak
uwaza. Protokol Komisji Rewiz>'jnej jest informacja_ dla Rady Gminy, aby zainteresowala si?
czy jest to dobrze, czy zle.
Przewodniczacy popral wprowadzenie wymogu potwierdzania wyjazdy sluzbowego pieczatka^
z miejsca— celu wyjazdu.
Sekretarz srwierdzil, ze cz?sto pracownicy \vyjezdzaja_ poza teren gminy do osob prywatnych
na przyklad w spra\vie inwestycji gazowych. Jak wowczas maja zdobyc pieczaj:k? .
Radny H.Dabrowski zaproponowal pieczatk? osoby delegujXcej, ktora potwierdzi realizacje
wyjazdu.
Sekretarz wyjasnil, ze takie pot\vierdzenie zawsze ma miejsce na ostarniej stronie delegacji.
Radny H.Dabrowski poinformowal, ze Komisja chciala zapoznac si? z umow£(. zawarta^ z
AgenqjX z Lodzi organizuja_ca_ wyjazd do Monachiuni, ale dziwnym trafem w urz?dzie jej nie
znaleziono. Komisja postara si? jednak dotrzec do tej umowy.
SottVs D.Kaczfflarek przedstawil p6p6zycj? soltysow w k\vestii diet Miesi^czna dieta 200 zl
i 30 zl za udziat w sesji, aby zmotywowac so^sow do udzialu w spotkaniach rady.
Przewodniczacy zapewnil, ze ta propozycja zostanie omowiona na najblizszym wspolnym
posiedzeniu komisji rady.
Sekretarz przypomniat radnym o zlozeniu oswiadczen maja^tkowych do 3 0 kwietnia 2015 r.

Ad.15
W zwiajzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodniczacy Rady zamknai obrady IX
zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie .

D.Kazmierczak PRZEW/:

^iwiaikowski



SPRAWOZDANIE Z DZIALALNOSCI MI^DZYSESYJNEJ
WOJTA GMINY

W okresie mi^dzysesyjnym podejmowalem nast^puja^ce czynnosci:
- podpisalem urnow? na utworzenie sciezki dydaktycznej po OZE dla dzieci i mlodziezy
szkolnej pola^czonej z organizacja_ jednodniowych imprez edukacyjnych w ramach projektu
?J3aszyna Kraina^ OZE- promocja marki lokalnej" ze Stowarzyszeniem ,,Skarb Malucha" z
Daszyny
-podpisalem jednoroczny aneks do umowy konserwacji oswietlenia ulicznego ze spolka_
ENERGA Oswietlenie,
- podpisalem umow§ na wykonanie map sytuacyjno-wysokosciowych dla projektu ,,Budowa
lokalnej infrastruktury dystrybucji gazu ziemnego" dla potrzeb opracowania dokumentacji
projektowej w miejscowosci Krezelewice z INPROGEO Sp. z o. o. z Le_czycy,
- podpisalem umowe. na dostawe. i montaz wyposazenia hati sportowej w Daszynie z PPUH
ANTOM z Dzierzoniowa
- podpisalem umowe. na opracowanie i przygotowanie do druku publikacji na temat Daszyna
kraina^ OZE w ramach projektu ,,Daszyna Kraina_ OZE- promocja marki lokalnej" z Centrum
Obshigi Przedsiebiorcy z Lodzi,
- oglosilem przetarg na organizacje. i obshige. imprez plenerowych pod haslem ,,Daszyna
kraina^ OZE" na potrzeby realizacji projektu ,,Daszyna Kraina_ OZE- promocja marki
lokalnej",
- podpisalem umowe. na swiadczenia inzynierskie sfuza^ce koordynacji wykonanej przez
Gmine_ Daszyna wste.pnej dokumentacji projektowej na lokalna^ elektrocieplowni§ na biomase_
w Daszynie celem uzyskania akceptacji KfW z INWENTION Consulting Engineers GmbH z
Heidelberga,
- podpisalem urnowe. na wykonanie projektow budowlanych wraz z kosztorysami i
wymaganymi uzgodmeniami instalacji ogniw fotowoltaicznych dla jednorodzinnych
budynkow mieszkalnych zlokalizowanych na terenie Gminy Daszyna wraz z opracowaniem
wniosku o dofinansowanie inwestycji ze srodkow NFOSiGW w Warszawie w ramach
programuPROSUMENTna2015 r. zMatexMarcinKacperskizLodzi
- podpisalem umowe_ na wykonanie projektow budowlanych wraz z kosztorysami i
wymaganymi uzgodnieniami instalacji ogniw fotowoltaicznych dla obiektow gminnych SUW
Mazew, SUW Koryta, stacja redukcyjno-pomiarowa gazu ziemnego w Witoni, obiektu
swietlicy w Drzykozach i obiektu Urz^du Gminy w Daszynie oraz wykonanie typowego
projektu budowlanego wraz z kosztorysami i wymaganymi uzgodnieniami instalacji ogniw
fotowoltaicznych dla okolo 40 odbiorcol) indywidualnycb. na terenie Gminy Daszyna wraz z
opracowaniem wniosku o dofinansowanie inwestycji ze srodkow PROW w ramach dzialania
Odnowa i Rozwqj Wsi na lata 2007-2013 z PUH Protart,
Wydalem naste.puja_ce zarza^dzenia:
- w spra\vie podania do publicznej wiadomosci \vykazu nieruchomosci przeznaczonych do
oddania w dzierzaw?
- w sprawie zmian w budzecie gminy na 2015 rok (trzy),
- w sprawie powolania komisji konkursowej w celu opiniowania zlozonych ofert w otwartym
konkursie ofert na powierzenie realizacji zadania publicznego z zakresu pomocy publicznej,
- w sprawie wykonania Uchwaly nr VIII/29/2015 Rady Gminy w Daszynie z dnia
27.03.2015r. w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2015 rok
- w sprawie powolania komisji post^powania przetargowego,

Daszyna, dnia 17 kwietnia 2015 r.


